
STERKSEL PARTICIPEERT – DE GEMEENTE HEEZE-LEENDE FACILITEERT    

Voor ik begin, voor de duidelijkheid, een afbakening vooraf.  
Wanneer ik het heb over participatie bedoel ik het “van het begin af aan meedenken over de ontwikkeling, 
uitvoering en evaluatie van gemeentelijk beleid”. Het gaat dan in ieder geval over de omgevingsvisie en het 
omgevingsplan, maar ook over andere beleidsterreinen. Ik bedoel uitdrukkelijk niet de “omgevingsdialoog”  
onder de omgevingswet bij de aanvraag van een omgevingsvergunning.    
   

Wat zijn de grondslagen van het participatiebeleid ?  
In de nieuwe Omgevingswet is participatie erg belangrijk. De wet schrijft voor waar en wanneer die er in ieder 
geval moet zijn. Maar de regels laten een gemeente veel ruimte bij de invulling!  
In het programma van de gemeenteraad is er aandacht voor participatie. Zo wilt u de informatievoorziening 
verbeteren, o.a. met een gemeentepagina in een lokale krant, tijd en ruimte reserveren voor participatie en 
experimenteren met nieuwe vormen van participatie.  
In ons overleg met dit college werd gesteld dat participatie één van de belangrijkste opdrachten is. Dat is nog 
eens onderstreept in de ‘Bestuurlijke visie 2030’ van het college. Daarbij worden verschillende vormen van 
participatie onderscheiden, zoals informeren, meedenken, toetsen, adviseren, etc. Maar belangrijk is ook dat 
de gemeente bij elk thema vooraf duidelijk zal aangeven welke vorm van participatie van toepassing zal zijn; 
dit om teleurstellingen te voorkomen.  
Dat die participatie uitgerekend bij het opstellen van de huidige participatieverordening achterwege gebleven 
is, is nogal pijnlijk. We hopen dat dat een vergissing is.  
Want de intentie lijkt er wel degelijk te zijn. Dat blijkt immers uit de ontwerp Omgevingsvisie 2,0: men wil 
meer en structureel gebruik maken van kennis van zaken en denkkracht van inwoners en maatschappelijke 
organisaties binnen de gemeente. Dat werkt, maar nog niet goed genoeg, het kan en moet beter. 
   

Wat doet Dorpsraad Sterksel ? 
Dorpsraad Sterksel functioneert als intermediair tussen inwoners en de gemeente. We willen deze rol verder 
uitbouwen en versterken. Daarom willen wij ook de communicatie met ambtenaren, raadsleden en 
wethouders open houden juist met het oog op het realiseren van effectieve en efficiënte participatie.  
De dorpsraad zorgt voor informatie naar onze inwoners met een website, met nieuwsbrieven en 
informatiebijeenkomsten, en zelfs met narrow casting. Verder hebben we een groot digitaal klankbord 
Sterksel, waarbinnen wij enquêtes uitzetten om te waarborgen dat wij een goed beeld houden van het 
draagvlak.  
   

En dan ben ik bij het pijnpunt.  Waar wringt het af en toe? 
Met name de informatieverstrekking vanuit de gemeente laat te wensen over en remt de dorpsraad in haar 
functioneren. Wij worden naar ons gevoel te vaak met terughoudendheid geïnformeerd. Bovendien is er te 
weinig tijd voor overleg en afstemming, of ambtenaren zijn moeilijk bereikbaar. Afspraken maken blijkt vaak 
lastig. Dat betekent dat participatie nog steeds moeilijk blijkt. 
Soms moeten wij het doen met informatie die we via een achterdeurtje krijgen. Voorbeelden: 1. het 
raadsbrede programma was lang niet te vinden op de gemeentelijke website. 2. We vinden dat onze zienswijze 
op de omgevingsvisie 2.0 ‘verminkt’ aan u is overgedragen. Dat is natuurlijk niet in orde. 3. er is vergeefs 
beroep gedaan op de gemeente  om het RES-beleid uit te leggen op onze informatie-avond over energie, 
morgen in Sterksel. Terwijl binnen de MRE duidelijk is afgesproken dat dit een taak van de gemeente is.  
   

Ik ga afsluiten  
Dorpsraad Sterksel heeft veel tijd en energie gestoken in de ontwikkeling van een eigen Omgevingsvisie en in 
verbetervoorstellen voor de gemeentelijke Omgevingsvisie. Ook met de energie-transitie wordt een dergelijk 
spoor gevolgd. Daar zijn honderden uren ingestoken. 
Bij de invoering van het Omgevingsplan mag Sterksel de spits afbijten. Participatie is daarbij van wezenlijk 
belang. Want dan pas komen de consequenties van de Omgevingsvisie concreet in beeld bij de inwoners. Van 
onze kant is dan opnieuw extra inzet nodig van menskracht, van communicatiemiddelen en van voorzieningen. 
En het lijkt er nu op alsof de gemeente erop rekent dat de dorpsraad dat kan doen binnen de huidige kleine 
subsidie. Dat gaat niet lukken zonder daarvoor concreet extra budget te geven voor o.a. de huis-aan-huis-
nieuwsbrieven (zolang de papieren gemeentelijke informatiepagina’s ontbreken), en voor een waardering van 
de inzet waartoe de vrijwilligers zich al bijna verplicht voelen.  
Maar, uiteindelijk verwachten wij dat vanuit de gemeente alle intenties en goede bedoelingen over 
participatie gerealiseerd gaan worden. Een goede invoering van het omgevingsplan in Sterksel zal van 
doorslaggevend belang zijn voor de hele gemeente. 


